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BIJ DE VOORPLAAT

In dit nummer vindt u meer informatie 
over het coalitieakkoord. U ziet op de 

voorplaat hoe onze wethouder dap-
per doorploegt! De foto is gemaakt 
tijdens de opening van de Oldtimer 
Trekkertrek door Trijn Jongman. 

In het coalitieakkoord zijn onder an-
dere ook afspraken gemaakt over de 
ontsluiting van Ossenzijl. Uw redac-
teur is persoonlijk erg blij met deze 
plannen. Toen ik deze week door de 
Hoofdstraat sukkelde, raapte een van 
de bewoners een autospiegel van de 
straat en vertelde dat dit nota bene 
al de vierde spiegel van die dag was! 
Voor ons sociaaldemocraten zijn de 
afspraken die zijn gemaakt over de 
versnelling van de unilocatie van het 
voortgezet onderwijs de kers op de 
taart van het akkoord.

Theo Schrijver

VAN DE REDACTIE

Deze KoppeLinks is met dank aan 
onze huisdrukker in een nieuw jasje 
gestoken. We hopen dat ons blad 
daardoor beter leesbaar is. Zo kun-
nen we ons blad ook beter gebruiken 
bij bijvoorbeeld wervingscampagnes. 
Wilt u laten weten wat u van de op-
maak vindt?

We zijn blij dat Jan ten Klooster na 
de oproep in de ALV de pen weer ter 
hand heeft genomen met een ragfij-
ne analyse over de wereldgrondstof-
fenmarkt. Wim Konter neemt u mee 

bij zijn voorbereidingen van de wa-
terschapsverkiezingen. Verder vindt 
u veel verenigingsnieuws en helaas 
weer een in memoriam: Luc Greven 
herdenkt Koos Dalstra.

De sluitingsdatum voor de Koppe-
Links van september is 8 september 
2022. En o ja, wilt u het liefst de tekst 
zonder opmaak aanleveren. We ont-
vangen graag foto’s en dan als los 
fotobestand en niet geïntegreerd in 
de tekst.

Vorig jaar is een van de bruggen bij Ossenzijl 
in groot onderhoud geweest. Het lijkt haast of 
de kunstenaar Christo de bouwers aanstuurde.



VAN DE BESTUURSTAFEL

Na de drukke maanden met de 
voorbereidingen voor de gemeente-
raadsverkiezingen en alles wat daar-
bij komt kijken, breekt er nu een wat 
rustiger periode aan voor uw bestuur. 
We zijn in gesprek met de fractie om 
te kijken hoe we de verschillende 
communicatiekanalen gebruiken en 
beheren. Wat doet de fractie, wat 
doet het bestuur?
De eerste themabijeenkomst is in 
voorbereiding met Water Natuurlijk, 
GroenLinks, D66 en uiteraard de 
PvdA. 
Rond de sluitingsdatum van dit num-
mer gonst het politieke nieuws rond: 
PvdA en GroenLinks zetten een vol-

gende stap in de samenwerking. 
Duidelijk is dat het de politieke pro-
gramma’s van PvdA en GroenLinks 
dicht tegen elkaar aan liggen en zul-
len blijven liggen en dat we elkaar no-
dig zullen hebben om te voorkomen 
dat de zwakkeren in de samenleving 
het grootste slachtoffer worden van 
de klimaatcrisis.
Ondertussen vindt het VVD-congres 
vindt dat we weer honderddertig 
mogen gaan rijden in de auto. En 
de plannen rond de bescherming 
van de natuurgebieden lijken tot im-
mense veranderingen voor onze ge-
meente te gaan leiden. Genoeg te 
doen leden!
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IN MEMORIAM: KOOS DALSTRA

Koos Dalstra is op 18 mei in Kal-
lenkote overleden. Hij was al enige 
tijd ziek. Koos was decennialang 
een ankerpunt in de Partij van de 
Arbeid in Steenwijkerland en in 
Overijssel. Koos is vele termijnen 
raadslid geweest in Steenwijker-
land, waarvan ook enige jaren 
fractievoorzitter (2006 tot 2010), 
was meerdere periodes voorzitter 
van het Gewest Overijssel (sinds 
2011) en altijd beschikbaar voor 
nog een taak die de Partij van de 
Arbeid vooruit zou helpen. “Hij was 
er altijd.”, staat op zijn rouwkaart 
geschreven. Zo kenden we Koos 
ook. 

Hij was er kennelijk altijd voor 
zijn vrouw Meinie, zijn kinderen 
en kleinkinderen en dan ook nog 
voor de Partij van de Arbeid, vrij-
willigerswerk, de RSG waar hij tot 
zijn pensioen als conrector werkte. 
Koos was een ankerpunt, een man 
waarbij velen konden aanmeren, 
omdat ze wisten dat er dan hou-
vast zou zijn. Koos bracht stabi-
liteit in de fractie, waar het in zijn 
periode een aantal keren stormde 
door de wisseling van wethouders, 
en ook in de coalitie, soms een on-
rustige arena. Dan leunde Koos op 
een van die oude sociaaldemocra-
tische waarden: de boel bij elkaar 
houden. 
In de politieke wereld lopen na-
tuurlijk veel mensen rond die goed 

denken te weten hoe het allemaal 
anders moet, dat is de aard van 
het metier, en dat wil dan wel eens 
flink botsen. Dat kan zonder blij-
vend letsel, als er mensen als Koos 
in de buurt zijn, die weten hoe je 
daarna verder moet. 

In de politiek was hij niet altijd uit 
op het podium, een zeldzaamheid. 
Hij gaf met genoegen anderen de 
ruimte om in beeld te komen en 
zich te ontwikkelen. Daar sche-
merde zijn onderwijsachtergrond 
ongetwijfeld in door. Hij was meer 
de stille kracht, maar ook geluid-
loos alom aanwezig. 
Ik denk terug aan de vele cam-
pagnes voor de gemeenteraad, 
de provincie, de 2e kamer-verkie-
zingen waar we samen opgetrok-
ken hebben. We moeten opgeteld 
honderden kilometers langs deu-
ren gesjouwd hebben om de idee-
en van de Partij van de Arbeid uit 
te dragen. Koos en Meinie waren 
steevast aanwezig, al was lopen 
niet de favoriete bezigheid van 
Koos. Of we nu in Steenwijk, Ol-
demarkt, Vollenhove of Kuinre af-
gesproken hadden, ik zie hem zo 
nog aankomen rijden, doorgaans 
in een felgekleurde auto die het 
op wonderlijke wijze vanaf de vijfti-
ger jaren overleefd had, dankzij de 
handigheid van Koos. Die hobby 
paste kennelijk ook nog in zijn toch 
al welbestede tijd.



TERUGBLIK 1 MEIVIERING 

1 meirede door Hans Spekman
De afdeling Steenwijkerland heeft de 
1 mei viering gehouden in Tuk’s Thee-
huis. We hadden een zeer bekende 
PvdA-er uitgenodigd in de persoon 
van Hans Spekman. De tegenwoor-
dige functie van Hans is directeur van 
het Jeugdeducatiefonds, een functie 
die hij sinds 1 februari 2018 vervult. 
Hans vertelt in deze 1-mei rede, dat 
het doel van dit fonds is het creëren 
van gelijke kansen voor ieder kind. 
Om dit doel te bereiken heeft hij in-
middels meer dan 400 scholen door 
het hele land bezocht om met de 
directie van de scholen te onderzoe-
ken welke problemen er speelden en 
wat eraan gedaan kon worden. Hans 
kon de toehoorders vol emotie en 
strijdvaardig de praktijkvoorbeelden 
schetsen die hij meemaakte. Er blij-
ken heel veel kinderen te zijn die in 
armoede leven en zonder eten naar 
school gaan. En de traumatische 
ervaringen die kinderen mee maken 
doordat één van de ouders voor hun 
ogen werd vermoord!

Dit staat bijna in geen enkele krant te 

lezen. En wat traumatisch als één van 
de ouders in de gevangenis zit. Hans 
pleit ervoor dat in dergelijke gevallen 
eerst traumatische hulp geboden 
moet worden en daarna een onder-
wijsplan kan worden opgesteld. Ook 
bij het bepalen van de schoolkeuze 
worden soms heel verkeerde keu-
zes gemaakt. Bijv. een alleenstaande 
moeder die voor haar dochter een 
school uitkoos die dicht in de buurt 
was. Het was een vmbo-opleiding 
terwijl het kind een havoniveau had, 
maar daar waren kosten aan ver-
bonden omdat de school verder weg 
was en de moeder de reiskosten en 
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Aan Koos denkend vraag ik me 
af of ik hem vaak genoeg kame-
raadschappelijk omarmd heb en 
gezegd heb hoezeer ik hem en zijn 
inzet voor de Partij van de Arbeid 
waardeer. Ik doe het hierbij, nog-
maals. Soms neem je “er altijd zijn” 
te vanzelfsprekend aan. 

Koos werd 75 jaar. Hij stond nog 
vol in het leven. Meinie, zijn kin-
deren en kleinkinderen zullen hem 
enorm missen. Wij blijven hem nog 
lang herinneren met grote waarde-
ring en een warme glimlach.

Luc Greven

Hans Spekman



KOPPELINKS8

een laptop/computer niet kon beta-
len. Het Educatiefonds kan dan de 
reiskosten financieren en de com-
puter aanschaffen zodat het kind die 
school kan bezoeken die aansluit op 
haar niveau. En zo werden talloze 
voorbeelden genoemd van kinderen 
die niet de kansen krijgen die ze ver-
dienen omdat de omstandigheden 
tegenzitten. Hans was heel strijdbaar 
en vond dat de strijd nog steeds 
door moet gaan om ieder kind op de 
school te krijgen die het verdient. Hij 
sprak zijn waardering uit dat hij uitge-
nodigd was door de Afdeling Steen-
wijkerland want zelfs de 1 mei-viering 
vindt niet meer overal plaats, bijv. niet 
in Utrecht.

Jubilarissen
Een dergelijke traditie verdient het 
om in stand te worden gehouden. Na 
de geweldige 1 mei-rede werd Hans 
door de voorzitter Hennie Brands 
onder dankzegging een mooie bos 
bloemen overhandigd. Ook werden 
de jubilarissen – 50 jaar lid – en de 
mensen die jarenlang hun steentje 
hebben bijgedragen genoemd. De 
jubilarissen ontvingen de bekende 
speld die vakkundig werd opgespeld 
door de secretaris van de afdeling, 
Theo Schrijver.

25-jarige jubilarissen: 
dhr Moonen, dhr Hagen en 
mevrouw Broer-Roelfsema.

50-jarige jubilarissen: 
mevrouw Bosma-Bruinenberg, 
Roel Broer, dhr Boxum en 
dhr Wijngaard

Herman Santema

de heer Wijngaard

mevrouw Bosma

de heer Boxum
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WIM ZIEL

Wim Ziel heeft door het 
toetreden van de nieuwe 
secretaris zijn functie als 
ledenadministrateur kun-
nen overdragen. Onze 
voorzitter Hennie Brands 
bedankte hem tijdens de  
1 meiviering:

“Afgelopen week heb je 
de functie van ledenad-
ministrateur van de afdeling over-
gedragen aan Theo, onze nieuwe 
secretaris. Je hebt die functie dertien 
jaar vervuld. Die overdracht sluit een 
lange periode af waarin je voor het 
afdelingsbestuur, en voor het open-
baar bestuur, actief geweest bent. 
Daar willen we even de aandacht op 
richten.

Je begon in december 1974 als 
gemeenteraadslid in de gemeente 
Brederwiede en als penningmeester 
van de afdeling in Brederwiede. Drie 
jaar na de gemeentelijke herinde-
ling werd jij de penningmeester van 
deze afdeling en je bent dat veertien 
jaar lang geweest. Tot tevredenheid, 
want iedere jaarvergadering werd het 
beleid van de penningmeester goed-
gekeurd.

Je was bij meerdere verkiezingen 
Campagnecoördinator, je was een 
tijdje Webmaster. Je was Gewestelijk 
Afgevaardigde en Ombudsman. Jij 
was ook de man die bij de aanloop 
naar gemeenteraadsverkiezingen alle 
procedures rond vaststelling van het 

verkiezingsprogramma en de kandi-
daatstelling in de gaten hield.

En niet te vergeten het vervolg, de 
aanmelding van de kandidatenlijst bij 
de gemeente. Het vooraf controleren 
van alle gegevens van de kandidaten, 
dat kwam heel precies, op punten en 
komma’s. Denk aan de handtekenin-
gen die niet overeenkwamen bij de 
verkiezingen van dit jaar. 
Je bent alles bij elkaar bijna 48 jaar 
voor de partij in Steenwijkerland ac-
tief geweest. Daar willen we je nu een 
cadeautje voor geven. Je bent geen 
jubilaris, voor jou dus geen jubilaris-
speld. En de speld van verdienste 
heb je al eens gekregen.

We doen het met een boek. (noot 
van de redactie: Rood in Wassenaar 
van Marjolein Moorman) Geschreven 
door een PvdA-er die actief is in een 
openbare functie en die wat te vertel-
len heeft. Over bestrijding van sociale 
achterstanden.

Wim, heel erg bedankt.”



ZILVEREN SPELD VAN VERDIENSTE VOOR 

MARION VAN DE BERG

Deze alv was tevens de alv waarin 
Marion van den Berg na 26 jaar ac-
tief geweest te zijn afscheid nam.  U 
vindt hier de toespraak van de voor-
zitter en het afscheidswoord van Ma-
rion.

“Beste Marion, je neemt afscheid als 
secretaris, en door je verhuizing ook 
als lid, van onze afdeling.

Je bent 26 jaar lang voor de partij 
in het Steenwijkerlandse actief ge-
weest. Dat is niet niks. Vóór de ge-
meentefusie in 2001 was je actief in 
IJsselham. Je was gemeenteraads-
lid. Je was de lokale voorzitter. En 
je was congresafgevaardigde. Twee 
jaar na de herindeling tot Steenwij-
kerland werd je secretaris van de 
partijafdeling Steenwijkerland. Die 
functie heb je ruim negentien jaar 
vervuld.Zelfs nadat je verhuisd was 
naar Herxen en we nog geen opvol-
ger hadden heb je voor ons gewerkt: 
Negentien jaar de correspondentie 
voor de afdeling verzorgen.
Negentien jaar de verslagen en 
agenda’s van bestuurs- en ledenver-

gaderingen verzorgen. Ik denk dat 
er in die tijd meer dan tweehonderd 
vergaderingen geweest zijn. En niet 
te vergeten, naast het secretariaats-
werk schreef je de stukjes “VAN DE 
BESTUURSTAFEL” in de Koppe-
Links. Daarover wil ik straks apart 
iets zeggen.
Je was ook altijd actief als het “gewo-
ne” werk gedaan moest worden. Van 

TERUGBLIK ALGEMENE LEDENVERGADERINGEN

In de vorige KoppeLinks heeft u de 
stukken van de algemene ledenver-
gadering van april kunnen vinden. 
Het jaarverslag van de fractie is tij-

dens de vergadering uitgereikt en 
besproken. Dit jaarverslag hebben 
we elders in de KoppeLinks integraal 
opgenomen.

KOPPELINKS10

Marion van den Berg en boek
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het rondbrengen van 
de KoppeLinks tot het 
canvassen tijdens ver-
kiezingscampagnes. 
Iemand die dit alles zo 
lang met toewijding ge-
daan heeft die verdient 
een onderscheiding. 
Het is daarom dat wij 
namens het partijbe-
stuur de Zilveren speld 
van verdienste aan je 
uit mogen rijken.

Terugkijkend naar de 
stukjes “VAN DE BESTUURSTAFEL” 
die je voor de KoppeLinks geschre-
ven hebt. Je eerste stukje schreef je 
in 2007 en ging over de vervreem-
ding tussen de PvdA en de kiezers. 
Dat we beter moeten weten wat leeft 
onder de kiezers. Dat is ook nu nog 
van toepassing. In 2012 schreef je 
over de kopvoddentax van Wilders. 
In 2014 schreef je over heffingen en 
de tekortkomingen van de belasting-
dienst. En een van je laatste stukjes 
ging over de kabinetsformatie, over 
Pieter Omtzigt, over de mondkap-

jesdeals en de kronkels 
van Baudet.

Je schreef meer dan 62 
stukjes over de actuele 
politiek. Serieus, maar 
ook met humor ge-
schreven. Nog steeds 
de moeite waard om 
te lezen. Terzijde moet 
wel opgemerkt worden; 
veel problemen waar je 
over schreef bestaan 
nog steeds. Iemand 
die je zeer nabij is heeft 

de stukjes bijeengebracht en er een 
prachtig boekje van gemaakt.  Met 
een voorwoord wat je zal verbazen. 
Aan mij is gevraagd om als voorzitter 
van de afdeling het eerste exemplaar 
aan jou te overhandigen, en dat doe 
ik graag.
 
Je krijgt een ander cadeautje als blij-
vende herinnering aan de PvdA afde-
ling van Steenwijkerland.

Marion, heel erg bedankt voor al het 
werk dat je gedaan hebt.

Marion van den Berg met vaas

AFSCHEIDSSPEECH MARION VAN DEN BERG

Afscheidsspeech…
Partir c’est mourir un peu
Toen ik tijdens de laatste bestuurs-
vergadering mijn map dichtsloeg, 
waar ik mijn aantekeningen tijdens 
vergaderingen altijd in noteerde voor 
de notulen, zag ik dat ik nog steeds 
de map van de PvdA afdeling IJssel-

ham gebruikte. Ja, zo is het begon-
nen.

De PvdA afd. IJsselham was een 
kleine afdeling. Bestuur en fractie be-
stonden uit dezelfde personen. Wan-
neer tijdens een ledenvergadering 
dhr. Braad binnenkwam, dan zeiden 
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we tegen elkaar: “Zo, iedereen is er, 
we kunnen beginnen”.

Anders werd het toen de herindeling 
een feit was. De afdeling Steenwij-
kerland was een grote afdeling met 
een indrukwekkend bestuur en frac-
tie. Na een tijdje werd ik secretaris 
en moest ik me de kneepjes van de 
computer eigen maken. In die tijd 
gebruikte je als fysiotherapeut nog 
papieren patiëntenkaarten, kortom ik 
was erg onhandig met de computer. 
In één van de KoppeLinksen die ik 
gisteren nog doorspitte stond (ik gok 
van Nico van Dijk) ‘Zoals de ouden 
zongen, zo computeren de jongen.’ 
En dat was bij ons thuis dus ook zo. 
Mijn kinderen hielpen mij, zongen als 
pubers voor de grap de Internatio-
nale en verbaasden zich erover dat 
zelfs filmster Wil Smith in het bestuur 
zat. Ik had gewoon op een verkeerde 
toets gedrukt... het moest Wil Pit zijn.
Ik ben er zeer dankbaar voor om zo 
veel moois te hebben meegemaakt 
in deze afdeling. Veel geleerd van 
al die verschillende mensen die één 
ding gemeen hadden en dat is een 
rood hart, op de goede plek. Ik heb 
met een hele rij mensen in het be-
stuur mogen samenwerken te weten 
Jan Dirkzwager, Gé Wildeboer, Linda 
Hofman, Guus Huis in t Veld, Gem-
ma van Tartwijk, Geert de Boer, Mar-
rie de Graaf, Nico van Dijk, Jan ten 
Klooster, Chrisstien Dollekamp, Koos 
Dalstra, Marko Ferwerda, Yakup De-
mirci, Siem Bakker, Wil Pit, Gea Vis-
ser, Guus Haandrikman, Pieter v.d. 
Ploeg, Teun Boxum en de laatste tijd 
met veel plezier met Hennie, Tinie, 

Herman en Theo. 

Een speciaal woord van dank richt ik 
tot Wim Ziel. Tijdens mijn werkzame 
leven was tijdgebrek wel eens aan de 
orde en kon ik altijd rekenen op de 
steun van Wim. Hij verzorgde, naast 
de financiën, de ledenadministratie 
en was tijdens de tijdrovende voor-
bereidingen voor het indienen van de 
kandidatenlijst, ook deze gemeente-
raadsverkiezingen, altijd de stimule-
rende kracht. Ik werd door Grieteke 
en Wim altijd zo gastvrij ontvangen!

Door de corona-maatregelen heb-
ben de leden elkaar helaas de af-
gelopen 2 jaar niet fysiek kunnen 
ontmoeten. Ik heb de thema-avon-
den, waar zulke boeiende discussies 
ontstonden, erg gemist. Juist dat is 
een verbindende factor evenals de 
wandelingen die we organiseerden 
of een boottocht door de Weerribben 
gepaard gaande met een gastspre-
ker zoals o.a.  Keklik Yucel, Henk 
Nijboer, Hans Spekman of Hamit Ka-
rakus die als klein Turks jongetje in 
Steenwijk kwam wonen en opklom 
tot PvdA-wethouder in Rotterdam.
Tijdens de gesprekken aan de deur 
of bij wijkcentra hoor je pas wat 
mensen echt bezighoudt. Het speel-
plaatsje in hun buurt waar de glij-
baan van kapot is of de schimmel in 
hun sociale huurwoning. Ik schreef 
onlangs nog, na het overlijden van 
Klaas Prins, hoe hij in verhitte discus-
sies belandde met bewoners waar-
door we Klaas steeds kwijt waren 
tijdens het flyeren. Prachtig!
Op dit moment kunnen mensen die 



LILIANNE PLOUMEN

Deze ALV hielden we kort nadat 
bekend werd dat Lilianne Ploumen 
terugtrad als fractievoorzitter en po-
litiek leider van de PvdA. Luc Greven 
riep tijdens de vergadering de afde-
ling op haar een bedankbrief te stu-
ren. Deze oproep kreeg de volledige 
instemming van de ALV. We stuurden 
haar namens de afdeling de volgen-
de brief:
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op zich een redelijk betaalde baan 
hebben al nauwelijks rondkomen. Er 
is dus werk aan de winkel voor de 
Partij van de Arbeid. Loze kreten zet-
ten geen zoden aan de dijk. 

Ik las onlangs: Inspraak zonder in-
zicht geeft een uitspraak zonder uit-
zicht. Zo waar als een koe. Het leven 
gaat niet altijd over rozen, maar Pv-
dA-rozen kunnen wel helpen!

Guus en ik verhuisden 2,5 jaar ge-
leden van Oldemarkt naar Herxen, 
een dorpje aan de IJssel, even on-
der Zwolle in de Gemeente Olst-Wij-
he. Het was niet eenvoudig om een 
opvolger voor het secretariaat te 
vinden, maar in 2021 kwam Theo 
Schrijver op ons pad. Theo wilde 
eerst een periode proeven hoe het 
verliep in het bestuur. (Wij gaven hem 
dus veel chocolade paaseitjes om 
hem over te halen … ) en wij waren 
zeer verheugd toen Theo aangaf het 
secretariaat over te willen nemen. In-

middels heeft hij zich o.a. al verdiept 
in het upgraden van de KoppeLinks, 
zorgt voor de indeling van de aange-
leverde stukken en neemt de lede-
nadministratie van Wim over.

Zijn enthousiaste inzet binnen het 
bestuur zorgt voor dynamiek. Veel 
succes Theo, ik draag het secreta-
riaat heel graag over aan jou. Tja, en 
nu val ik in een gat net zoals de gis-
teren afgetreden Lilianne Ploumen. 
Mijn jongste zoon zei: ‘Hebben ze 
nog niet gebeld ….?’
Het ga jullie allen goed!

Marion van den Berg

P.S. Tijdens deze ledenvergadering 
en na mijn afscheidsspeech werd ik 
verrast met prachtige cadeaus en al-
lerhartelijkste woorden! Ik dank jullie 
allen en kijk met heel veel plezier te-
rug op deze avond en uiteraard op 
de mooie PvdA-tijd in de afdeling 
Steenwijkerland.
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“Geachte mevrouw Ploumen, beste 
Lilianne, 

De algemene ledenvergadering van 
de afdeling Steenwijkerland van de 
PvdA heeft met spijt kennisgenomen 
van uw vertrek als fractievoorzitter en 
politiek leider van de PvdA.
We willen als afdeling onze dank en 
waardering uitspreken voor de inspi-
rerende, integere en prettige wijze 
waarop u de partij heeft geleid. Uw 
verbindende rol in de linkse samen-
werking inspireert ons om een an-
dere manier met onze collega’s in 
gesprek te gaan. Uw scherpe oog 

voor ongelijkheid in Nederland, en in 
de wereld zorgen ervoor dat we alert 
zijn voor dergelijke signalen in onze 
directe omgeving. Uw aandacht voor 
internationale solidariteit is ons tot 
voorbeeld.
De leden van de afdeling Steenwij-
kerland danken u voor uw inzet voor 
de sociaaldemocratie en wensen u al 
het goeds.

Met vriendelijke groet, 
namens de afdeling Steenwijkerland, 

Hennie Brands, voorzitter                                                       
Theo Schrijver, secretaris”

EXTRA ALV 9 MEI

Negen mei presenteerde Steven 
Bunt het coalitieakkoord aan de le-
den: “Een gemeente waar inwoners 
tevreden zijn met hun leven én zich 
gezond voelen. Die ‘brede welvaart’ 
is onze droom. Dan gaat het niet al-
leen om voldoende inkomen, maar 
ook om een woning, gelijke kansen, 
goed onderwijs, een fijne en veilige 
leefomgeving. Alles wat nodig is om 
echt mee te kunnen doen in deze 
maatschappij. De rijkdom die niet in 
geld is uit te drukken, maar dat wat 

je gelukkig maakt in je leven.”  Na 
deze uitgebreide presentatie vraagt 
de voorzitter of de aanwezige leden 
het eens zijn met het concept-coali-
tieakkoord. 
Alle handen gaan omhoog. Dat be-
tekent dat Trijn en Steven hiermee 
verder kunnen. Vanuit de zaal com-
plimenten aan Trijn en Steven voor 
dit vele werk dat in de afgelopen we-
ken na de verkiezingen is gedaan. 

Hulde en applaus!

NIEUWE LEDENAVOND 9 MEI

Voorafgaand aan de extra algemene 
ledenvergadering waren de nieuwe 
leden uitgenodigd voor een ken-
nismakingsbijeenkomst. Deze bij-
eenkomst was bedoeld om in een 

informele sfeer de nieuwe leden te 
laten kennismaken met het actieve 
kader van de afdeling. Het is fijn dat 
we er weer een aantal actieve leden 
bij hebben in onze afdeling!
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TRIJNREIS

Inmiddels is het juni en hebben we 
een onzekere periode afgesloten. 
Onzeker in politieke zin. Want ja, 
de campagne, de verkiezing zelf en 
daarna de coalitievorming blijven on-
zeker. De grootste onzekerheid zit in 
het graag af willen maken van de klus 
waar ik en de fractie vier jaar geleden 
aan zijn begonnen. En hoe mooi is 
het dan dat we door kunnen. Door 
kunnen om het verschil te maken. 
We zijn dan Steven, Jannes, Roland, 
Willem en ik om namens de partij ons 
weer maximaal in te zetten voor onze 
inwoners.  

En naast dat er veel goed gaat blij-
ven er genoeg uitdagingen. Zo zie 
ik veel bereidheid bij onze inwoners 
om klaar te staan voor de gevluchte 

mensen uit Oekraïne. Fietsen worden 
beschikbaar gesteld, vrijwilligers die 
lesgeven aan de kinderen.  Mensen 
die tijd vrijmaken om te ondersteu-
nen en leuke dingen doen. Inmid-
dels zijn er ook meer dan honderd 
mensen die opgevangen worden bij 
particulieren. En binnenkort willen we 
de Emmaschool zo inrichten dat er 
zeven gezinnen een plekje kunnen 
krijgen. Bij de gehouden inloopavond 
waren ook daar positieve signalen. 
En mensen die zich aanmelden als 
vrijwilligers.  

De uitdagingen zijn de negatieve re-
acties bij een aantal inwoners, die er 
ook zijn, en die gaan niet over de op-
vang, maar wel over de eigen buurt. 
Die gaat over de zorg over een aantal 

Installatie wethouders



HET PUNT VAN BUNT 

Beste partijgenoten,
Sinds het uitkomen van de laatste 
KoppeLinks is er veel gebeurd. Na 
de gemeenteraadsverkiezingen, 
waarin we helaas één zetel hebben 
ingeleverd (ook al was dat een rest-
zetel), zijn we uitgenodigd om mee 
te onderhandelen in het formatiepro-
ces met BGL, VVD en CU. Namens 
de PvdA mochten Trijn Jongman 
en ondergetekende onderhandelen 
met de andere partijen, waarbij we 
natuurlijk fractie en bestuur steeds 
hebben geïnformeerd over de voort-
gang. Het concept is voorgelegd aan 
de ledenvergadering. Inmiddels ligt 
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inwoners die overlast geven. Hebben 
we daar wel genoeg oog voor? Is 
dan de vraag. En juist doordat ook 
die mensen hun geluid laten horen 
kunnen we daarnaar kijken. 

De uitdaging gaat over het tekort aan 
woningen. Doen we ook genoeg in-
spanningen om voor iedereen een 
woning beschikbaar te hebben? 
Ja ook daar gaan we aan werken. 
Mogelijkheden als tijdelijke vergun-
ningen, kleinere woningen, prefab 
woningen staan hoog op de agenda.
En dan de hoge energieprijzen. Als 
gemeente willen we een sociale ge-
meente zijn. De energietoeslag uitbe-
talen aan de groep die we kennen dat 
hebben we gedaan. Dat er daarnaast 
nog een hele grote groep is die het 
zelf kan en mag aanvragen, omdat 

die niet bekend zijn maakt het lasti-
ger. Ik lees dan in de krant over een 
mevrouw uit Steenwijkerwold die niet 
rond kan komen en allerlei abonne-
menten opzegt. Heeft deze mevrouw 
de toelage wel aangevraagd?? Dat 
weten we dus niet. AVG (Algemene 
verordening gegevensbescherming) 
belet het ons. Dus kijk om je heen en 
heb je een vermoeden dat er men-
sen zijn die financieel niet rond kun-
nen komen geef ze de tip om zich te 
melden bij de gemeente.  Zo kunnen 
we samen het verschil maken.

En ik doe daarnaast ook leuke din-
gen: zo heb ik onlangs de opening 
gedaan van de Oldtimer Trekkertrek 
(zie foto voorplaat). 

Hartelijke groet, Trijn  
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er een coalitieakkoord ‘Duurzaam 
Doorbouwen. Samen werken aan 
een vitaal Steenwijkerland’. Een ak-
koord waar we als PvdA blij mee zijn 
en wat ons betreft goede uitgangs-
punten biedt om onze sociale am-
bities uit ons verkiezingsprogramma 
in de komende vier jaar te realiseren! 
U kun het coalitieakkoord vinden op 
onze website 
www.steenwijkerland.pvda.nl 

Na de installatie van het college en 
onze wethouder Trijn, is de fractie 
nu in nieuwe samenstelling weer 
in functie en bestaat die uit Jannes 
Mulder (voorzitter politieke mark-
ten en plaatsvervangend voorzitter 
raad), Roland Logtmeijer (fractiese-
cretaris), Willem Sommer (fractie-
penningmeester) en ondergetekende 
(fractievoorzitter). We hebben de por-
tefeuilles inhoudelijk verdeeld en zijn 
blij met een aantal bekende gezich-
ten (Christiaan) en nieuwe gezichten 
(Femke Welvaadt en Michel Post) die 
zijn bij vergaderingen zijn aangescho-
ven in de steunfractie om 
met ons mee te denken. 
Ook zijn we blij met een 
aantal nieuwe leden in onze 
afdeling die op inhoudelijke 
portefeuilles aangeboden 
heeft om mee te lezen en 
input te leveren. 
Wilt u ook meedoen? Stuur 
me gerust een bericht! Ie-
dereen is van harte wel-
kom om aan te schuiven bij 
de fractie, we vergaderen 
doorgaans op maandag-
avonden. We zijn ook nog 

op zoek naar een fractieondersteu-
ner!

Tot het zomerreces is er nog een 
aantal vergaderingen gepland voor 
de raad, waaronder die over de 
perspectiefnota. Omdat we nog in 
afwachting zijn van het collegepro-
gramma (de concrete uitwerking van 
het college van het coalitieakkoord) 
is de perspectiefnota nog beleids-
arm. De echte keuzes voor de raad 
zullen naar verwachting na het reces 
duidelijk worden. U kunt van ons de 
komende vier jaar weer maximale in-
spanning verwachten voor een soci-
ale, inclusieve en groene gemeente 
Steenwijkerland!

Hartelijke groet, Steven Bunt

Wilt u met ons meedenken? 
Wilt u een keer op een maandag met 
de fractie meekijken? 
Bel of app mij 0643905646 of 
stuur een mailtje naar 
steven.bunt@steenwijkerland.nl

Tekenen coalitieakkoord
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JAARVERSLAG PVDA-FRACTIE STEENWIJKERLAND 2021

Dit is het jaarverslag van de frac-
tie van de Partij van de Arbeid 
Steenwijkerland. De fractie komt 
in principe wekelijks bij elkaar voor 
werkvergaderingen, fractieoverleg 
en voorbereiding van politieke markt 
en raadsvergaderingen. De fractie 
maakt in 2021 onderdeel uit van de 
coalitie BGL-PvdA-VVD-CU waar-
mee constructief werd samenge-
werkt zonder verlies van eigen kleur. 
Een groot deel van 2021 stond in het 
teken van Corona, en een groot deel 
van de vergaderingen vond digitaal 
plaats via Zoom.

De fractie van de PvdA bestaat uit 5 
raadsleden:
- Steven Bunt, Fractievoorzitter
- Jannes Mulder, 
 Vicefractievoorzitter
- Willem Sommer, 
 Fractiepenningmeester
- Mathinus Wolters, 
 Fractiesecretaris
- Marko Ferwerda, Raadslid

Daarnaast heeft de fractie 2 burger-
raadsleden die namens de fractie 
mogen spreken tijdens de politieke 
markten:
- Roland Logtmeijer
- Christiaan van der Zwan

Onderstaand vindt u een selectie van 
politieke activiteiten die de fractie in 
2021. Deze opsomming is niet uit-
puttend en bevat met name acties 
die de fractie ondernam buiten de 
voorstellen van het college waarmee 

Roland Logtmeijer

Jannes Mulder
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we natuurlijk een deel van ons verkie-
zingsprogramma realiseren. 

2021 begon voor onze fractie met 
goed nieuws, want aan de Beulaker-
weg in Giethoorn ging in maart dan 
eindelijk de eerste schop in de grond 
voor de fusieschool. Iets waar we 
ons als fractie jaren voor in hebben 
gezet.

In februari plaatsten we een vacature 
voor een fractieondersteuner, eentje 
die helaas nog niet is gevuld. Moch-
ten er geïnteresseerden zijn dan kan 
er contact worden opgenomen met 
de fractie.

Op 16 maart kwam er wederom het 
bericht dat er een ongeval met ern-
stige afloop had plaatsgevonden op 
de kruising van de N333 en de N334 
(afslag Giethoorn). Wie het nieuws 
heeft gevolgd, kon zien, dat de af-
gelopen jaren op deze kruising erg 
veel ongelukken hebben plaatsge-
vonden. Dit hoge aantal ongevallen 
baart onze fractie grote zorgen.

De verkeersdeelnemers in Steenwij-
kerland zouden in onze ogen veilig 
gebruik moeten kunnen maken van 
de vele mooie fietspaden in Steenwij-
kerland stelt Marko Ferwerda namens 
de fractie. Hij stelde dan ook de vol-
gende vraag aan het college of er in 
het verleden is gekeken, bijvoorbeeld 
bij het aanleggen van de nieuwe fiets-
paden, om de verkeersveiligheid van 
de kruising te vergroten.
Ook benadrukte Marko dat het wel 
gaat om een provinciale weg, maar 

legde de vraag bij het college of men 
bereid is met de provincie in gesprek 
te gaan om zo snel mogelijk deze 
drukke kruising verkeersveiliger te 
maken.  Mocht dit het geval zijn, dan 
wordt verzocht op zo kort mogelij-
ke termijn de gemeenteraad op de 
hoogte stellen van de uitkomst van 
dit gesprek.

De raad van Steenwijkerland stemde 
op 21 april tegen het voorstel van het 
college van burgemeester en wet-
houders gestemd om de scholen 
voor voortgezet onderwijs op twee 
locaties in Steenwijk te huisvesten 
(Lijsterbesstraat en Oostwijkstraat). 
Zij gaf daarmee gehoor aan de wens 
van de stichting voor voortgezet 
onderwijs om één brede inclusieve 
school te huisvesten op één locatie 
aan de Lijsterbesstraat: een unilo-
catie. Met één school op één plek 
kunnen alle kinderen, ongeacht de 
leerroute die ze volgen, naar dezelfde 
school. Hiermee gaan we segregatie 
en stigmatisering in onze samen-
leving tegen, en leren kinderen al in 
een vroeg stadium om samen met 
elkaar op te groeien, ongeacht on-
derwijsniveau.

De PvdA heeft zich, samen met CDA 
en D66, al een tijd hard gemaakt 
voor een unilocatie voor het Voort-
gezet Onderwijs in Steenwijkerland. 
Tot twee keer toe heeft de PvdA een 
motie geïnitieerd om het uniloca-
tie-scenario serieus te onderzoeken, 
die steeds met een meerderheid in 
de raad zijn aangenomen. Tot 21 
april bleef een meerderheid van het 



KOPPELINKS20

college echter vasthouden aan een 
twee-locatiemodel (met uitzondering 
van onze PvdA onderwijswethouder 
Trijn Jongman). In de weken voor-
afgaand aan de raadsvergadering 
werd het de inwoners rond de Oost-
wijkstraat helder welke plannen het 
college had voor uitbreiding van het 
gebouw van de Eekeringe, en heb-
ben zij massaal laten weten dit niet te 
zien zitten in verband met verkeers-
drukte en verwachte overlast.
Na de politieke markt op 13 april, 
toen de meerderheid nog voor twee 
locaties was, zijn ook BuitenGewoon 
Leefbaar, VVD, ChristenUnie en de 
CPB gelukkig van mening veran-
derd, namelijk dat een unilocatie aan 
de Lijsterbesstraat de beste oplos-
sing is voor het voortgezet onderwijs 
in Steenwijk. Alleen willen zij dit pas 
over een termijn van circa 10 jaar 
doen, terwijl de PvdA voorstander is 
van een vlotte realisatie van de unilo-
catie die waarschijnlijk ook nog finan-
cieel gunstiger is. Daar blijft de PvdA 
zich voor inzetten.
De fractie van de Partij van de Ar-
beid ziet sinds 2017 het aantal soci-
ale huurwoningen in Steenwijkerland 
afnemen. De verwachting is dat het 
aantal van deze woningen pas in 
2024 weer gelijk is aan vóór 2017, 
maar er zijn nog geen zekerheiden. 
De PvdA is dan ook van mening dat 
er onvoldoende voorgang wordt ge-
maakt bij het realiseren van sociale 
huurwoningen in Steenwijkerland 
en ziet een steeds groter worden-
de vraag. Met deze reden heeft de 
fractie tijdens de raadsvergadering 
van 6 juli 2021 het college bij motie 

opgedragen zich in te zetten om de 
tekorten terug te dringen en te on-
derzoeken wat er nodig is om extra 
vaart te maken met de bouw van 
nieuwe sociale huurwoningen.

Na meermaals raadsvragen te heb-
ben gesteld over de standplaatsen 
is er tijdens de raadsvergadering van 
juli, na een uitgebreid betoog van 
Mathinus Wolters, samen met de 
fractie van GroenLinks een motie in-
gebracht welke het college opdraagt 
om de uitkomsten van de inventari-
satie die gedaan is onder de woon-
wagenpopulatie in Steenwijkerland 
te delen en vóór november 2021 
een plan van aanpak op te stellen 
die recht doet aan deze uitkomsten. 
Daarnaast werd het college opge-
dragen de uitvoering van dit plan in 
2022 te starten zodat komend jaar 
de eerste nieuwe staanplaatsen ge-
realiseerd kunnen worden, iets waar 
de wethouder zijn toezegging op 
kon doen. De motie is na stemming 
aangenomen maar kon helaas geen 
steun ontvangen van de fracties van 
de VVD en CPB.

Vanaf 2022 zullen de woonwagen-
standplaatsen, net als elk ander wo-
ningbouwcomponent deel uitmaken 
van de jaarlijkse prestatieafspraken 
tussen de gemeente en de woning-
bouworganisaties zodat er ook in de 
toekomst voldoende plaatsen be-
schikbaar zullen blijven.

De Tuinen van Marxveld in Vollen-
hove zijn een grote toeristische 
trekpleister in onze gemeente, en 
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hebben een belangrijke culturele en 
historische waarde. De tuinen waren 
opengesteld voor publiek (inwoners 
en toeristen) door de eigenaar, on-
der de afspraak dat de gemeente 
bijdraagt aan het onderhoud ervan. 
Sinds enige tijd heeft de eigenaar 
echter besloten om de tuin te sluiten 
voor publiek. De reden hiervoor zou 
zijn dat de gemeente niet bereid is 
om bij te dragen aan het extra be-
nodigde onderhoud, nu de tuinen in 
een slechte staat verkeren door de 
extreme warmte van afgelopen sei-
zoenen. De fractie van de PvdA be-
treurde de ontstane situatie.

Steven Bunt benadrukte dan ook, 
namens de fractie, de grote waar-
de van de tuinen van Marxveld voor 
onze gemeente. Met deze reden 
vroeg hij in september dan ook aan 
het college om opheldering over de 
sluiting en de bereidwilligheid van de 
gemeente om extra te investeren in 
onderhoud.

De fractie hoopt en vraagt van het 
college dat de gemeente met de ei-
genaar van de tuinen in gesprek wil 
gaan en blijven om te voorzien in on-
derhoud, ook als dit eventueel een 
extra investering van de gemeente 
betekent.

Iedereen verdient goed, betekenisvol 
werk en een rechtvaardig inkomen. 
Werk is meer dan alleen een inko-
men. Werk is de sleutel tot bestaans-
zekerheid, waardering, respect en tot 
deelname aan de samenleving. Ook 
als het hebben van een baan niet 

lukt, moeten we zorgen dat mensen 
op een andere manier volwaardig 
mee kunnen doen. Voor iedereen in 
onze samenleving geldt meedoen 
naar vermogen op een manier die het 
beste bij hen past. Wat ons betreft 
moeten we ons maximaal inspannen 
om dat te bereiken. Dit stelde Steven 
Bunt namens de fractie tijdens de 
politieke markt van 21 september.
Dit naar aanleiding van de vraag 
van het college een keuze te maken 
uit 3 scenario’s voor de toekomst 
voor de Noord-Westgroep. De frac-
tie wilde voor het meest complete 
scenario kiezen om zoveel mogelijk 
mensen naar vermogen te kunnen 
laten meedoen op de arbeidsmarkt. 
Dit scenario vraagt om een grotere 
investering in de meerjarenbegroting, 
van 330.000 euro in 2022 oplopend 
naar 626.000 euro 2025. De fractie 
van de PvdA vindt die investering 
primair een juiste investering omdat 
deze bijdraagt aan het welbevinden 
van onze inwoners, zoals zonet aan-
gegeven: doordat de waarde van 
werk van positieve betekenis is op 
het leven van mensen.

In december stelde de fractie vragen 
aan het college die ervoor zorgden 
dat corona-zelftests gratis te verkrij-
gen waren voor inwoners met een 
kleine beurs. Niet afwachten maar 
doen.Tot slot is de fractie in novem-
ber en december druk in de weer ge-
weest met voorbereidingen voor de 
campagne voor de gemeenteraads-
verkiezingen in 2022.
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WATERSCHAP DRENTS OVERIJSSELSE DELTA

D- day voor de potentiële WN-kan-
didaten!
De voorbereidingen voor de water-
schapsverkiezingen in maart 2023 
zijn op dit moment “op stoom”. Veel 
afstemming met het landelijke over 
programma’s, veel besluiten over 
lijstsamenstelling en procedures in 
de regio, en heel veel inzet bij heel 
veel mensen per waterschap om de 
verbinding te leggen tussen Water 
Natuurlijk en de steunpartijen en –
achterban van Water Natuurlijk.

Maar de periode van voorbereiden, 
informeren, oriënteren, verbindingen 
leggen nadert zijn einde. Tot uiterlijk 31 
juli 2022 kunnen kandidaten zich be-
schikbaar stellen. En Water Natuurlijk 
is als grootste (landelijke) waterschap-
spartij ambitieus! Heel ambitieus! Ze-
ker nu de geborgde zetels minderen 
en de verplichte deelname van de 
geborgden aan het DB komt te ver-
vallen. We kunnen samen Water Na-
tuurlijk nu nog sterker maken!

Met andere woorden Water Natuur-
lijk gaat voor resultaat. Om sterk 
tegenwicht te bieden aan de con-
servatieve, behoudende houding van 
andere fracties. De tijdsgeest vraagt 
hierom, nee eist dit. Hiervoor heeft 
Water Natuurlijk goede kandidaten 
nodig, jij dus.

Waar staat Water Natuurlijk voor? 
Water Natuurlijk Drents Overijsselse 
Delta maakt zich hard voor natuur, 
milieu, landschap en recreatie bij de 

uitvoering van de waterschapstaken: 
veilige dijken, schone rivieren en slo-
ten, een goed grondwaterpeil. We 
maken ons sterk voor iedereen die 
wil wandelen, fietsen, vissen of op 
een andere manier wil recreëren op 
of rond het water.
We hebben groene idealen; duur-
zaamheid zou vanzelfsprekend moe-
ten zijn, net als kennisdeling over hoe 
we beter en slimmer met ons kost-
bare water kunnen omgaan. Water 
Natuurlijk wil diversiteit in haar frac-
tie! Een divers werknemersbestand 
zorgt ervoor dat besluiten worden 
genomen die beter aansluiten bij wat 
er in de samenleving leeft en wat de 
samenleving nodig heeft. Dat geldt 
ook voor volksvertegenwoordigers.

Bij Waterschap Drents Overijsselse 
Delta zijn van de in totaal 29 bestuur-
ders er maar slechts 8 vrouw. Water 
Natuurlijk Drents Overijsselse Delta 
streeft daarom naar meer diversiteit 
in haar fractie. Dat gaat uiteraard om 

Wim Konter
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méér dan alleen de verhouding 
m/v: ook mensen met een mi-
gratieachtergrond ontbreken 
nog in het waterschapsbestuur. 

Daarom: Iedereen die interesse 
heeft in waterbeheer, en een 
‘groen hart’ heeft voor natuur, 
milieu en landschap, is van har-
te welkom om kennis te maken 
met de huidige fractie en met 
het waterschapswerk. Neem 
contact op via het speciale ver-
kiezingsformulier, te vinden via 
de link  https://waternatuurlijk-
dodelta.nl/verkiezingen-2023/ 
Maak kennis met Water Na-
tuurlijk en meld je aan voor een 
webinar!

De waterschapsverkiezingen in 
maart 2023 lijken nog ver weg. 
Maar de formele procedures 
zijn al gestart. Op dit moment 
kun je je voor Water Natuurlijk al 
kandidaat stellen. En zoals gezegd 
eindigt de inschrijvingtermijn bij Wa-
ter Natuurlijk op 31 juli 2022. Deze 
D-day nadert gestaag. Dit is hét mo-
ment om de groenblauwe kleur die in 
je leeft te (h)erkennen. Mensen met 
passie voor water, natuur, milieu en 
landschap, ja die zoeken we om ons 
te komen versterken.
Voel je je aangesproken, herken je 
je in die passie en wil je weten wat 
het betekent om kandidaat te zijn 
voor Water Natuurlijk DOD? Nou, dat 
komt mooi uit! Want Water Natuurlijk 
houdt op dinsdag 28 juni 2022 een 
webinar voor alle PvdA-leden van 
de afdelingen Overijssel en Drenthe. 

Hiervoor heb je via het PvdA-gewest 
al een persoonlijke uitnodiging ont-
vangen.
In dit webinar leggen we uit wat 
een waterschap is en doet, welke 
rol Water Natuurlijk in het water-
schapsbestuur speelt, en wat de 
fractie daarvoor doet. Daarbij gaan 
we nader in op specifieke kenmer-
ken van de waterschappen Drents 
Overijsselse Delta en waterschap 
Vechtstromen en welke zaken er per 
waterschap spelen. 

Deelname is vrijblijvend, en er zijn 
geen kosten aan verbonden. Je 
hoeft ook (nog) geen lid te zijn van 
Water Natuurlijk. Dus er is niets wat 

Molentje in de Weerribben
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je tegenhoudt om kennis te maken 
met een zeer boeiende bestuurlijke 
omgeving. Meld je aan via het aan-
meldingsformulier, de directe link 
naar het aanmeldingsformulier is ht-
tps://waternatuurlijkdodelta.nl/webi-
nar-pvda/ . En wie weet………

Steenwijkerlandse Verbindingsex-
cursie Pvda/GoenLinks/D’66/WN
Ben je hier nog aan het lezen, dan 
bent je geïnteresseerd in Water 
Natuurlijk en waar we voor staan. 
Mogelijk overweeg je jezelf te kan-
dideren voor Water Natuurlijk bij de 
komende verkiezingen. Om je nog 
meer te enthousiasmeren organise-

ren we (WN en de politieke achter-
ban: PvdA, D66 en GL) een excursie 
dit najaar. Uiteraard zijn ook andere 
geïnteresseerden van harte welkom. 
Wij hopen je dan te ontmoeten voor 
een bezoek aan een “Waterschap-
werk” van WDOD in de gemeente 
Steenwijkerland. Maar nog veel be-
langrijker, voor een nadere persoon-
lijke kennismaking. 
De uitnodiging voor deze excursie 
volgt later per mail. Wij kijken er naar 
uit je te mogen verwelkomen! De ko-
mende 4 jaren gaan we, gemeente 
Steenwijkerland én WDOD, elkaar 
zeker tegenkomen in boeiende, po-
litieke opgaven zoals verwoord in 
het regeerakkoord: Stikstof, woning-
bouw en energie/klimaat. Het zou 
dan ook erg jammer zijn als er geen 
Steenwijkerlandse kandidaat op de 
lijst staat, om de Water Natuurlijk ide-
alen in de gemeente Steenwijkerland 
te borgen. En vanuit het waterschap 
direct invloed uit te oefenen op de 
Steenwijkerlandse  water-, recreatie- 
veen- en gebiedsontwikkelingsbe-
langen. Laten we ons inzetten voor 
ons eigen leefmilieu!

Fractie WN WDOD: 
Marion Wichard, Obe Brandsma, 
Ed Piek, Albert Smit, Wim Konter
www.waternatuurlijkdodelta.nl/
de-fractie/

Regenmeter
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WIE WORDEN RIJK VAN DE “SCHAARSTE AAN 

GRONDSTOFFEN”

Schaarste kan ontstaan door 
misoogsten of andere rampen die 
bijvoorbeeld het transport onmogelijk 
maken. De meeste schaarste wordt 
gecreëerd. Grondstoffen (delfstoffen 
als steenkool, olie en gas maar ook 
ijzer, koper, mangaan etc.) worden 
evenals granen, mais en soja verhan-
deld op termijnmarkten.

Dit gebeurt al sinds de VOC is op-
gericht. De handelaren waren eerst 
privépersonen met geld maar later 
ook bedrijven. Tegenwoordig is de 
handel hoofdzakelijk in handen van 
multinationals die weer in handen 
zijn van de zeer rijken waaronder de 
(Russische) oligarchen die met sanc-
ties gepakt zouden moeten worden 
maar in praktijk vrij hun gang gaan.
Op de termijnmarkten worden goe-
deren op twee manieren verhandeld:
- Men heeft goederen ingekocht op 

termijn in de verwachting deze op 
het moment van levering duurder 
te kunnen verkopen.

- Men heeft goederen op termijn ver-
kocht met de verwachting deze op 
het moment dat deze moet wor-
den geleverd goedkoper te kunnen 
inkopen.

Deze handel is zeer risicovol en kan 
dan ook alleen gedaan worden door 
mensen en organisaties die over zeer 
veel geld beschikken. Een voor-
beeld daarvan is de grondstoffengi-

gant Glencore met een beurswaarde 
van 68 miljard euro. Dit bedrijf maakt 
zich ook nog schuldig aan omkoping 
van met name gezagsdragers in Afri-
ka en Zuid-Amerika. Maar via schik-
kingen en boetes van maar liefst 1,3 
miljard euro die worden betaald gaat 
men vrolijk verder.

Het verhaal dat Rusland (Poetin) rij-
ker wordt door de hogere grondstof-
prijzen is maar zeer de vraag. Meer 
waarschijnlijk is, dat de stijging van 
de grondstofprijzen worden betaald 
door de gewone burger, en de win-
sten in de zakken vloeien van de 
mensen die toch al schatrijk zijn. Hier 
zien we ook weer dat door welke 
omstandigheden ook dat de armen 
armer worden en de rijken rijker.
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Stijging kosten levensonderhoud
Er is berekend dat deze kostenstij-
ging door de energiecrises een in-
vloed heeft van 10 % op de laagste 
inkomens en 8% op de hoogste. En 
de laagste inkomens kwamen toch 
al moeilijk rond.

De verlaging van de btw op de ener-
giekosten van 21% naar 9% gaat 
voor het grootste deel naar de veel 
verbruikers dus mensen met grote 
huizen. De verlaging van de accijns 
op autobrandstof gaat voor het 
grootste deel naar de grootverbrui-
kers. Voor vrachtverkeer is dat te 
respecteren maar ook de gebruikers 

van een Mercedes, Audi of BMW die 
zich, naar mijn waarneming, op de 
snelwegen zich niets aantrekken van 
de 100 km snelheidsgrens profiteren 
mee. Met de uitkering van € 800 aan 
de laagste inkomens trekt men deze 
situatie niet recht.

Het vakantiegeld zal voor de lage in-
komens dit jaar wel weer gaan naar 
het invullen van ontstane gaten in het 
huishoudgeld. Werk aan de winkel 
voor de PvdA.

Willemsoord, 6-6-2022
Jan ten Klooster
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PARTIJ VAN DE ARBEID AFD. STEENWIJKERLAND

Wethouder
Trijn Jongman 
Pluut 16
8325 HT Vollenhove  
Tel. 0527–241238 / 06–22848024; 
trijnjongman@hetnet.nl 

Raadsleden:
Steven Bunt
’t Klooster 3
8355 AR Giethoorn  
Telefoon 06-43905646 
steven.bunt@gmail.com 

Jannes Mulder 
Zr. Canisiahof 6 
8341 NB Steenwijkerwold  
Tel.: 06-55704857 
jannes.mulder@home.nl  

Roland Logtmeijer, 
Vondelstraat 36
8331 RD Steenwijk 
Tel. 06-29064416 
rlogtmeijer@home.nl

Willem Sommer
W. Stokvisstraat 37
8331 SM Steenwijk 
Tel. 0521–517754 / 06-10723640
samolisa@planet.nl

Elke maandagavond vindt een fractie-
vergadering plaats. Uiteraard kunt u 
op andere momenten de fractieleden 
bereiken.
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ROOD
(en wat u er nog niet over wist, waarschijnlijk)

• in de betekenis van ‘kleurnaam’ voor het  eerst aangetroffen in 1156, 
afkomstig van het Oudnederlandse rōt.

• (kleur) primaire kleur zoals die van licht met een golflengte tussen de ca. 620 en 740 nm.

• rood is de kleur met de meeste emotionele lading.

• naam van PVDA-magazine en kleur van de PVDA.

• v/m (valkerij) een vogel die nog niet gemuit heeft en zijn jeugdkleed nog heeft.

• v/m (drukkerswereld) lastige kleur voor een kameleon 
maar niet voor de mensen van Bijzonderdruk.


